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Jegyzőkönyv 
 

A Magyar Könyvtárosok Egyesülete elnöksége  

2023. október 13-án, 8 órai kezdéssel tartott  

elnökségi üléséről.  

 

 Helyszín: online, Teams értekezlet 

 

Jelen vannak az MKE elnökség tagjai: Gerencsér Judit 

 Istók Anna 

Eszenyiné dr. Borbély Mária 

Haszonné Kiss Katalin 

Kiss Gábor 

Oros Sándor 

Péterfi Rita 

Sándor Viktória, dr. 

Villám Judit 

       

EB-elnök     Aczél-Partos Adrienn, dr. 

    

Meghívottak:                 Hantal Zsófia titkárság 

Hegyközi Ilona 

Kukkonka Judit 

       

Az elnökségi ülés jegyzőkönyvét Hantal Zsófia vezeti. A jegyzőkönyv vezetéséről ellenjavaslat nem 

történt.  

Felkért hitelesítők: Kiss Gábor és Istók Anna. 

 

Az elnökségi ülésen egyéb teendői okán nem tud részt venni Baráthné Molnár Mónika, Gaálné Kalydy 

Dóra és Molnár Jánosné. 

 

Gerencsér Judit köszönti az ülés résztvevőit és ismerteti a napirendet. Az elnökség egyhangúan elfogadja 

a napirendet, amely az alábbiak szerint alakul: 

 

1. Határozat hozatala új tagok tagfelvételéről  

2. MKE 55. Vándorgyűlése - előkészítés 

3. 2023. és 2024. évi rendezvények  

a. Közösségi tudomány konferencia  

b. Budapesti Nemzetközi Könyvfesztivál (könyvdíj átadás)  

c. Hiteles tájékoztatás konferencia 

d. 2024 évi tervezett rendezvények  

4. Díjak, kitüntetések: Zöld könyvtári díj javaslata, Könyvtári Nívódíj, Füzéki díj 

5. Pályázatok, szponzoráció  

6. Szervezeti ügyek  

a. igényfelmérés  

b. tagnyilvántartás megújítása  

7. Munkabizottságok  

8. Mentorprogram  

9. Nemzetközi ügyek, meghívások  

10. Honlap, kommunikáció, webmagazin, arculat  
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11. Egyebek  

 

1. Határozat hozatala új tagok tagfelvételéről  

 

Hantal Zsófia ismerteti az előterjesztést. 2023 októberében 6 tagjelölt kérte a felvételét az egyesületbe.  

 

1 fő Bibliográfiai Szekció 

1 fő 

Csongrád Megyei Könyvtárosok 

Egyesülete 

1 fő Fejér Megyei Szervezet 

2 fő Helyismereti Könyvtárosok Szervezete 

1 fő Olvasószolgálati Szekció 

 

Az elnökség ellenszavazat nélkül támogatja a tagok felvételét az egyesületbe. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

2. MKE 55. Vándorgyűlés – előkészületek 

 

Gerencsér Judit jelzi, hogy a tárgyalások sikeresek voltak, 2024-ben Szeged lesz a Vándorgyűlés 

házigazdája. A következő találkozó időpontjának egyeztetése novemberre folyamatban. A tagság számára 

a helyszín bejelentése játékos formában került közzétételre a közösségi médiában, aminek nagyon nagy 

sikere volt. 

 

Az NKA pályázat beadásra került. 

 

Felveti, hogy a jövő évi vándorgyűlés 3 nap helyett 4 nap legyen. Erről egyeztetés zajlik. 

 

- a visszajelzések alapján erre lenne igény 

- a költségek megnövekednének, de tartalommal meg lehet tölteni 

- a tagsággal ezt meg lehet szavaztatni 

- a kiállítók valószínűsíthetően értékelnének több napot 

- átstrukturálásra kerülhet az egész rendezvény 

 

Az elnökség ellenszavazat nélkül támogatja, hogy július 17 és 20. között legyen 2024-ben a vándorgyűlés.  

 

Az elnökség ellenszavazat nélkül támogatja, hogy négy napos legyen a vándorgyűlés, amennyiben azt 

október 24-én a tanács is támogatja. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

3. 2023. és 2024. évi rendezvények 

 

a. Közösségi tudomány konferencia  

 

Gerencsér Judit beszámol róla, hogy kiválóan sikerült a rendezvény. A résztvevők jelezték, hogy a 

témakörben további rendezvényeken szeretnének részt venni. 

 

b. Budapesti Nemzetközi Könyvfesztivál (könyvdíj átadás)  

 

Gerencsér Judit beszámol a program sikerességéről. Az Irodalmi Kávéházban és a Jogi Szekció 

programján kiemelkedően sokan voltak, de minden program sikeresen zajlott le és nagy érdeklődésre 

tartott számot.  

 

A pénzügyi egyeztetés nehézkes az MKKE-vel, az anyagi részletek elrendezése folyamatban. 

 



A könyvtárosok programjai nem kaptak elég nagy visszhangot, ezen a jövőben javítani kell. 

 

Kérdéses, hogy anyagilag jövőre finanszírozni tudja-e az egyesület a könyvfesztiváli részvételt, mert 

jelentős kiadás ez számunkra. 

 

c. ELTE szakdolgozati témajavaslatok 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy az MKE megtette javaslatait az ELTE felé. A témák közzétételének 

fórumán Villám Judit alelnök asszony vett részt. Két hallgató jelentkezett, hogy egyesületi témából 

szeretne szakdolgozatot írni. 

 

Eszenyiné dr. Borbély Mária kéri, hogy tanácsülésen vessük fel a szervezetek számára, hogy az 

egyesület életéhez kötődő témákat ajánljunk fel jövőre. 

 

d. IKSZ könyvtári napok, emléktábla avatás 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy köszöntötte az IKSZ könyvtári napokon a résztvevőket. Biczó Zalán 

felkérésére október 18-án részt vesz Czeke Marianna emléktáblájának avatásán. 

 

e. Hiteles tájékoztatás konferencia  

 

Gerencsér Judit jelzi, hogy a konferencia kapcsán módosítási javaslattal élt az MKE, a program december 

13-án kerül megrendezésre. Egy gyakorlatorientált workshopot tervezünk megvalósítani. 

 

d.  2024. évi tervezett rendezvények 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy az NKA-nál szakmai konferenciára és szakmai továbbképzésre is 

pályáztunk. Az MKE Akadémiához új előadások várhatóak. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

4. Díjak, kitüntetések: Zöld könyvtári díj javaslata, Könyvtári Nívódíj, Füzéki díj 

 

Kiss Gábor beszámol róla, hogy a Füzéki István Emlékéremre érkezett egy felterjesztés, melyet a 

kuratórium jóvá hagyott. A rendezvény gyakorlati részleteiről egyeztetés zajlik. 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy a Könyvfesztivál programjában átadásra került a Könyvtáros Klub 

Nívódíj. A Kortárs Kiadó Kakastaréj c. kiadványa kapta a díjat. 

 

A Zöld könyvtári díj alapításának részletei egyeztetés alatt vannak az IKSZ elnökével. 

 

Ezzel a napirend lezárásra kerül. 

 

5. Pályázatok, szponzoráció 

 

Hegyközi Ilona tájékoztat, hogy nyolc pályázat van folyamatban. A NEA 150 000 Ft-os működési 

pályázat jogcímeinek módosítási kérelmét beadjuk. Az 1333.333 Ft-os működési pályázatban 

adminisztrációs probléma merült fel, ez rendezésre került. A Hiteles tájékoztatás konferenciának az 

időpontja módosításra került.  

Négy NKA pályázat került beadásra: vándorgyűlés, Könyvtárvilág, egy szakmai konferenciára és egy 

szakmai továbbképzés. Az idei vándorgyűlés elszámolási határideje október 31., az ügyintézés 

folyamatban van. Új pályázási lehetőség nyílt a NEA-nál: szakmai költségekre lehet pályázni, erre a 

dokumentumok beadásra kerülnek. 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy a Könyvfőváros pályázatokra a beszámolók beadása folyamatban van. 

Az új időszakra a pályázati terv kidolgozás alatt van.  

 



2023 őszén benyújtott pályázatok: 

• Városi Civil Alap pályázat: 5,15 m Ft - működésre és kommunikációs tevékenységre 

• NKA pályázat: 7,7 m Ft – 2024-es vándorgyűlésre 

• NKA pályázat: 800 e Ft – Könyvtárvilág webmagazin tiszteletdíjakra 

• NKA pályázat: 3,2 m Ft – könyvtári trendek konferencia 

• NKA pályázat: 1,3 m Ft – továbbképzés  

• Petőfi Kulturális Ügynökség:  3 m Ft – Könyvtárvilág webmagazin és honlap fejlesztésre 

• Könyvfőváros Pályázat 1 m Ft – könyvtárszakmai célcsoportnak 

• Hamarosan NEA pályázat: 4,5 m Ft működésre 

• Összesen: 26,62 m Ft-ra pályáztunk az elmúlt 2 hónapban. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

6. Szervezeti ügyek 

 

a. igényfelmérés 

 

Istók Anna jelzi, hogy kidolgozásra került az anyag, melyet a Tanács felé tolmácsolni kell. Ismerteti az 

igényfelmérőt. Kéri az elnökséget, hogy a felmerülő javaslatokat küldjék meg számára október 19-ig. 

 

b. tagnyilvántartás megújítása 

 

Gerencsér Judit tájékoztat, hogy a szerződés aláírása várat magára, mert a szükséges pályázati pénz 

beérkezését várjuk.  

 

c. OTP 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy az időpont egyeztetések folyamatban, a szervezetek aláíróinak 

módosítása elkezdődhet. 

 

d. Egyéb 

 

Gerencsér Judit tájékoztatja az elnökséget az egyesület pénzügyi helyzetéről. Kéri az elnökséget, hogy 

gondolkozzanak további egyesületi pénzügyi forrásokban. Illetve foglalkozni kell a tagdíjemelés 

kérdésével jövőre. 

 

Beszámol egy nyugdíjas könyvtáros kolléga megkereséséről, melyben jelezték felé, hogy hiába MKE tag, 

nem ingyenes a könyvtári beiratkozás számukra. Az egyesület élhet a könyvtárak felé javaslattal, hogy a 

beiratkozási díj lehessen ingyenes, de a könyvtár dönt ennek alkalmazásáról. 

 

Az MKE megkeresi ezzel a javaslattal a Fővárosi Szabó Ervin Könyvtárat és egyeztet az ügyben az IKSZ-

szel is. 

 

Kiss Gábor felveti, hogy a minisztérium felé lehet fordulni jogszabálymódosítás kérelemmel.  

 

Gerencsér Judit beszámol, hogy a Pécsi Könyvtáros Egyesület megkereste az MKE-t, hogy társult 

tagként szeretne visszatérni az egyesület köreibe.  

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

7. Munkabizottságok 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy várjuk a munkaterveket okt. 31-ig.  

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

8. Mentorprogram 



 

Eszenyi dr. Borbély Mária elmondja, hogy a téma kapcsán egyetetések zajlanak. Az egyesületbe újonnan 

tisztséget vállaló kollégák mentorálásának módját kidolgozzuk.  

  

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

9. Nemzetközi ügyek, meghívások 

 

Gerencsér Judit elmondja, hogy az EBLIDA kéri az MKE pénzügyi mérlegét, hogy a jövő évi tagdíjat 

meghatározzák. 

 

Jelzi, hogy a 2024-es IFLA konferencia megrendezésétől Dubai visszalépett, így az elmarad. A Szerb és 

a Horvát Könyvtáros Egyesület rendezvényeire meghívásokat kaptunk, szeretnénk részt venni rajtuk. 

 

Istók Anna elmondja, hogy Az Erasmus+ az Európai Unió oktatást, képzést, ifjúságügyet és sportot 

támogató programja, amelyre pályázatot intézmények nyújthatnak be, az egyéni részvétel ezeken keresztül 

valósulhat meg, tehát az egyesület pályázhat rá. Ha az egyesület benyújtja, belső pályáztatás után 

könyvtárosokat küldhetünk ki általunk meghatározott belső feltételekkel, és ösztöndíjszerződést lehet a 

résztvevőkkel kötni. Az egyesületnek kell találnia fogadó intézményeket is. Ez a program nem diákoknak 

szól, hanem kifejezetten felnőtteknek.  

 

Gerencsér Judit kéri, hogy Istók Anna kezdje kidolgozni a pályázatot és számoljon be a novemberi 

elnökségi ülésen a részletekről. 

 

Az elnökség ellenszavazat nélkül elfogadja, hogy az egyesület részt vegyen az Erasmus+ pályázaton. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

10. Honlap, kommunikáció, webmagazin, arculat 

 

Gerencsér Judit kéri az elnökséget, hogy a megjelenésekről tegyünk közzé híradásokat az egyesület 

felületein. Az újabb sajtómegkeresést kaptunk, a választ megküldtük. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

11. Egyebek 

 

Gerencsér Judit beszámol róla, hogy az idei 1 % összege beérkezett az egyesület számlájára. 

 

Ezzel a napirend lezárásra került. 

 

Legközelebbi elnökségi ülés: november 3., 8 óra. 

 

Budapest, 2023. október 13.  

 

 

Hantal Zsófi 

jegyzőkönyvvezető 

 

Hitelesítők: 

 

 

 Istók Anna       Kiss Gábor  


